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Deschiderea festivã, an de an, cu simbolistica
de rigoare a procesului educaþional, în cadrul in-
stituþiilor de învãþãmânt din Craiova ºi teritoriu,
a rãmas o duioasã amintire. Noul an ºcolar 2020-
2021 debuteazã nu doar sub semne neliniºtitoa-
re, din cauza pandemiei de Covid-19, întrucât în-
grijorarea este la cote maxime. Este adevãrat, în
ultima vreme, punctele de vedere enunþate de mi-
nistrul Educaþiei, Monica Anisie, de ministrul Sã-
nãtãþii, Nelu Tãtaru, ca sã nu mai vorbim de cele
ale liderilor politici, n-au fãcut deloc uniformita-
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te, augmentând cota de iritare. La tot ceea ce deja
se ºtie nu avem de adãugat decât particularitãþile
semnalate prin hotãrârea Comitetului judeþean
pentru situaþii de urgenþã a judeþului Dolj, datã
de acum publicitãþii. Din cele 598 de unitãþi de
învãþãmânt catagrafiate în Dolj, 518 sunt autori-
zate ºi alte 80 neautorizate. Din rândul acestora
din urmã 50 nu au solicitat autorizare, iar alte 30
nu îndeplinesc condiþiile de autorizare, adicã dis-
pun de spaþii improprii (clãdiri vechi degradate
fãrã sursã de apã, grupuri sanitare adecvate). Re-

prezentanþii Direcþiei de Sãnãtate Publicã Dolj
(DSP) vor continua verificãrile la unitãþile de în-
vãþãmânt, în baza acþiunii tematice a ministeru-
lui Sãnãtãþii – Inspecþia sanitarã de stat. Ce spu-
ne Nicuºor Roºca, prefectul de Dolj, preºedintele
Comitetului judeþean pentru situaþii de urgenþã:
„Începem anul ºcolar pe cele trei scenarii cunos-
cute, predominant fiind scenariul 1. Pe parcursul
anului ºcolar, scenariul de funcþionare pentru fie-
care unitate de învãþãmânt din judeþ se va actua-
liza sãptãmânal sau ori de câte ori este nevoie”.
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Deschiderea festivã, an de an, cu sim-

bolistica de rigoare a procesului educa-
þional, în cadrul instituþiilor de învãþã-
mânt din Craiova ºi teritoriu, a rãmas o
duioasã amintire. Noul an ºcolar 2020-
2021 debuteazã nu doar sub semne neli-
niºtitoare, din cauza pandemiei de Co-
vid-19, întrucât îngrijorarea este la cote
maxime. Este adevãrat, în ultima vre-
me, punctele de vedere enunþate de mi-
nistrul Educaþiei, Monica Anisie, de mi-
nistrul Sãnãtãþii, Nelu Tãtaru, ca sã nu
mai vorbim de cele ale liderilor politici,
n-au fãcut deloc uniformitate, augmen-
tând cota de iritare. La tot ceea ce deja
se ºtie nu avem de adãugat decât parti-
cularitãþile semnalate prin hotãrârea
Comitetului judeþean pentru situaþii
de urgenþã a judeþului Dolj, datã de
acum publicitãþii. Din cele 598 de uni-
tãþi de învãþãmânt catagrafiate în Dolj,
518 sunt autorizate ºi alte 80 neautori-
zate. Din rândul acestora din urmã 50
nu au solicitat autorizare, iar alte 30 nu

Candidatul PRO Romania
pentru demnitatea de primar
al comunei Fãrcaºeste Nico-
lae Tãtulescu, absolvent al
Universitãþii din Craiova, Fi-
nanþe -Contabilitate, ofiþer în
rezervã, un om cu o vastã
experienþã în management
ºidezvoltare organizaþionalã.

, ,P ro iec tu l  meu  pen t ru
Fãrcaº se referã la transfor-
marea comunei într-una eu-
ropeanã. Pentru asta trebuie
sã ne apucãm de treabã ime-
diat  pentru cã am pierdut
deja foarte mulþi ani!

Avem modele demne de
urmat ,  comune  ca re  s -au
dezvoltat folosind fonduri
europene, fonduri ce pot fi
accesate ºi de cãtre noi. Pu-
tem astfel sã transformãm
Fãrcaºul într-o comunã eu-
ropeanã, prietenoasã cu lo-
cuitorii  sãi  în ceea ce în-
seamnã infrastructura, utili-
tãþile ºi condiþiile de trai.

îndeplinesc condiþiile de autorizare, adi-
cã dispun de spaþii improprii (clãdiri
vechi degradate fãrã sursã de apã, gru-
puri sanitare adecvate). Reprezentanþii
Direcþiei de Sãnãtate Publicã Dolj (DSP)
vor continua verificãrile la unitãþile de
învãþãmânt, în baza acþiunii tematice a
ministerului Sãnãtãþii – Inspecþia sanita-
rã de stat. Ce spune Nicuºor Roºca, pre-
fectul de Dolj, preºedintele Comitetului
judeþean pentru situaþii de urgenþã: „În-
cepem anul ºcolar pe cele trei scenarii
cunoscute, predominant fiind scenariul
1. Pe parcursul anului ºcolar, scenariul
de funcþionare pentru fiecare unitate de
învãþãmânt din judeþ se va actualiza sãp-
tãmânal sau ori de câte ori este nevoie”.
Mai clar, astãzi 14 septembrie avem în
scenariul roºu 10 unitãþi de învãþãmânt:
Centrul judeþean de excelenþã Dolj, Co-
legiul universitar „Spiru Haret”, Liceul
tehnologic special „Beethoven”, Liceul
tehnologic „ªtefan Odobleja”, ªcoala
gimnazialã „Mihai Eminescu”, ªcoala

postlicealã de studii sanitare „Queen Eli-
zabeth” Craiova, ªcoala postlicealã
F.E.G Craiova, ªcoala postlicealã sani-
tarã „Queen Elizabeth” Filiaºi, Liceul teh-
nologic „Alexandru Macedonski” Meli-
neºti, Liceul teoretic „George St. Ma-
rincu” Poiana Mare. Pe scenariul galben
–revenirea parþialã, prin rotaþie de 1-2
sãptãmâni a elevilor la cursuri- sunt 55
de unitãþi de învãþãmânt ºi paradoxal în
acest scenariu se regãsesc colegiile na-
þionale emblematice ale Craiovei („Carol
I”, „Fraþii Buzeºti”, „Elena Cuza”, „Ni-
colae Titulescu”, „ªtefan Velovan”). Se
regãsesc în scenariul verde 152 de uni-
tãþi de învãþãmânt, -adicã elevii partici-
pã la cursurile de zi-, practic majoritatea
ºcolilor gimnaziale din judeþ cu câteva
mici excepþii (Robãneºti, Seaca de Pã-
dure, Malu Mare, Fratoºtiþa, Galicea
Mare). Programa ºcolarã va fi adecva-
tã, în mãsura posibilitãþilor, fiecãrui sce-
nariu, dar complicaþiile se anunþã teribi-
le. Evident siguranþa epidemiologicã pen-

tru prevenirea îmbolnãvirilor nu poate fi
desconsideratã, dar nici exageratã. Opti-
mismul otova se amestecã cu pesimis-
mul, ºi nimic nu este cert. Ghidul privind
mãsurile sanitare ºi de protecþie în unitã-
þile de învãþãmânt preuniversitar prevede
urmãtoarele: dacã rata incidenþei cumu-
late este sub 1 la mia de locuitori se va
putea opta între scenariul 1 sau scenariul
2 pentru fiecare unitate de înãþãmânt în
parte în funcþie de infrastructura ºi re-
sursele existente la nivelul unitãþii de în-
vãþãmânt; dacã rata incidenþelor cumula-
te este de 1-3 la mia de locuitori se va
aplica scenariul 2 (galben); la o ratã a in-
cidenþei cumulate peste limita de alertã 3
la mia de locuitori, DSP va prezenta Co-
mitetului pentru situaþii de urgenþã o ana-
lizã a situaþiei epidemiologice pe localita-
te suspendând temporar activitatea didac-
ticã.  Avem aºadar nevoie, înainte de toa-
te, de un plus de responsabilitate, în apli-
carea mãsurilor sanitare, la toate paliere-
le, ºi de ce nu... de noroc.

Candidatul PRO ROMÂNIA la primãria Fãrcaº, Tãtulescu Nicolae:
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Banii de la buget vor fi din
ce în ce mai puþini, iar ne-
voile de bani din ce în ce mai
stringente aºa cã nu trebuie
sã ratãm sub nici-o formã
bugetul U.E. aferent exerci-
þiului financiar 2021-2027.

ªtiu ce am de fãcut, ºtiu
ce lipseºte comunei ºi cetã-
þenilor sãi ºi am pregãtirea ºi
de terminarea  necesare  sã
aduc bunãstare ºi confort în
via þa  acestora .  Doresc  sã
sprijin iniþiativele benefice
pentru comunitate, sã încu-
rajez tinerii sã acceseze fon-
duri europene, sã-i fac sã nu
mai plece la muncã în strãi-
nãtate, sã-ºi doreascã sã rã-
mânã lângã familiile lor.

Din  pãca te ,  în  comuna
Fãrcaº nu s-a realizat mai
nimic în ultimii 20 de ani.
Trãim în mileniul III, dar în
douã sate ale comunei nu s-
a asfaltat nici mãcar o uli-
cioarã ºi, desi plãtesc impo-

zitele ºi taxele la nivel ma-
xim, sãtenii îºi rup maºinile
prin gropi iar copiii se luptã
la propriu cu noroaiele ºi
praful atunci când merg la
ºcoalã. Nu aº vrea sã critic
pentru cã nu este productiv
acum ºi m-aº axa pe ceea ce
doresc eu sã fac.

Prima mãsurã, imediatã, ar
fi sã astup gãurile prin care
se scurg banii din bugetul lo-
cal, sã stopez cheltuielile ne-
justificate ºi pãguboase ºi sã
transparentizez activitatea
administrativã, aºezând rela-
þia funcþionar primãrie-cetã-
þean pe un fundament pro-
fund uman.

Îmi  p ropun  sã  aduc  în
atenþie doar câteva proiecte
pe care le am în plan pentru
dezvoltarea comunei natale:

- creºterea investiþiilor ºi
infrastructurii, aceasta fiind
prioritate pentru crearea de
locuri de muncã; asfaltarea
celor douã sate Golumbelu ºi
Plopu-Amãrãºti, Lucrãri de
racordare la apã, canalizare ºi
gaze naturale;  construirea
unui parc fotovoltaic prin ac-
cesarea de fonduri europene.

- reanalizarea nivelului ta-
xelor ºi impozitelor locale ºi
reducerea acestora pentru
utilaje ºi alte investiþii care
angajeazã forþã de muncã lo-
ca lã ;  mãsur i  s t imula to r i i
pentru invest i tor i ;  spri j in
pentru asocieri de producã-
to r i  º i  pen t ru  des face rea
produselor;

- sprijinirea tinerilor defa-
vorizaþi cu teren pentru lo-

cuinþã; acordarea de consul-
tanþã gratuitã pentru accesa-
rea de fonduri europene;

-amenajarea unui târg sãp-
tãmânal ºi a unei pieþe dedi-
cate fermierilor pentru a fa-
cilita schimburile comercia-
le ºi a aduce bani la bugetul
local;

- educaþia va fi un dome-
niu prioritar al programului
meu  cu  bene f i c iu  pen t ru
creºterea calitãþii vieþii, fa-
cilitarea  accesului la locuri
de muncã adecvate pregãti-
rii.  Pentru asta e necesarã
dotarea ºcolilor cu echipa-
mente IT, table inteligente ºi
alte utilitãþi moderne. ªi în
cazul grãdiniþelor voi acþio-
na pentru dotarea acestora
cu tot ce este necesar unei
educaþii precoce a copiilor;
amenajarea de locuri de joa-
cã în fiecare sat;

- construirea unui Centru
de zi pentru bãtrâni;

- Înf i in þarea  unui  ONG,
separat de primãrie, care sã
sprijine copiii cu potential,

dar fãrã posibilitãþi, ºi sã pre-
vinã abandonul familial. Mã
voi ocupa pentru atragerea
de donaþii, voi dona lunar o
parte din indemnizaþia de pri-
mar în contul acestui ONG;

-  Voi face demersuri pen-
tru reabilitarea bisericii din
satul Golumbelu, aceasta fi-
ind încadratã ca monument
istoric ºi introducerea ei în
circuitul religios turistic; re-
alizare picturi biserica Fãr-
caº, iluminat ºi împrejmuire.

Este un program atent în-
tocmit, pliat pe nevoile ime-
diate ale comunitãþii, ambi-
þios, dar realizabil. Îmi do-
resc ca cetãþenii sã-mi fie
alãturi pentru a construi îm-
preunã o comunã modernã.
Vã mulþumesc ºi vã aºtept la
vot!,”

Comandat de PARTIDUL
PRO ROMÂNIA – ORGANI-
ZATIA JUDETEANA DOLJ,
executat de S.C. ED PRESS
COM SRL, tiraj 1000 exem-
plare/zi CMF 21200010
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“Un om care are curajul de a
ieºi în faþa locuitorilor ºi a spune
cu voce tare cã aceastã minunatã
comunã are nevoie mai mult ca
niciodatã de o schimbare în bine”,
susþine un localnic din Unirea.

Unirea este o comunã care se
luptã sã reziste tendinþelor de de-
populare a satelor îndepãrtate de
marile oraºe. Cu o populaþie ma-
joritar tânãrã, alcãtuitã în special
din familii cu copii mici, nevoile
de aici sunt diferite faþa de cele
ale altor aºezãri din sudul jude-
þului. Pe lângã nevoia de dezvol-
tare a reþelelor de utilitãþi ºi de
drumuri, la Unirea oamenii îºi do-
resc mai multe beneficii pentru
copiii ºi tinerii din localitate. Un
singur om a înþeles acest lucru
ºi a pus la cale un plan de schim-
bare a imaginii acestei zone.

“Sunt implicat în administra-
þia localã încã din anii 2000 pen-
tru cã mi-am dorit sã îmi aduc
aportul la fiecare proiect de îm-
bunãtãþire a vieþii oamenilor din
comuna mea natalã. De un an ºi
jumãtate sunt consilierul prima-
rului, astfel cã ºtiu tot ceea ce s-
a realizat bine pânã acum, dar ºi
cum sã continui planurile de dez-
voltare. În urmãtoarea perioadã
ma voi concentra pe problemele
ºi necesitãþile tinerilor, pe cele ale
pãrinþilor ºi copiilor lor, dar ºi pe
nevoia de integrare socialã a bã-
trânilor rãmaºi fãrã sprijinul ce-
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lor dragi. ªtiu ca îmi asum o mi-
siune grea, dar nu imposibilã”,
susþine ªtefan Mitrani.

Valul de tineri care a plecat
masiv peste hotare pentru a-ºi
cãuta o viaþã mai prosperã ar pu-
tea sã se întoarcã acasã dacã
transformarea localitãþii va fi dusã
la bun sfârºit. O parte, cei care
au îndrãznit sã creadã într-o via-
þã mai bunã pe plaiurile natale,
au revenit acasã la pãrinþi, la co-
pii. Majoritatea lucreazã câmpul
sau grãdinile cu solarii ºi  au reuºit
sã îºi construiascã locuinþe fru-
moase ºi sã ducã un trai decent.
Mulþi ºi-au întemeiat familii, ast-
fel cã media de vârstã din co-
munã este scãzutã.

Pentru cã în Unirea sunt
aproape 400 de preºcolari ºi ºco-
lari, investiþiile în educaþie sunt
esenþiale. Planul este deja stabi-
lit, astfel cã, dacã va primi votul
consãtenilor sãi, din aceastã
toamnã va putea începe punerea
sa în aplicare.

“O parte din clãdirile unitãþi-
lor  de învãþãmânt au fost repa-
rate ºi modernizate, au primit
mobilier ºi dotãri noi, dar este
nevoie ca toþi copiii sã studieze
în condiþii mai mult decât decen-
te. Este nevoie de o educaþie la
nivel european ºi eu cred cã noi,
ca reprezentanþi ai administraþiei,
împreunã cu profesorii, le-o pu-
tem oferi. În plus, împreunã cu

echipa mea am hotãrât sã priori-
tizãm ºi amenajarea unor locuri
de joacã ºi agrement pentru cei
mici. Ne mândrim cã avem o lo-
calitate “vie” ºi vrem ca ea sã
devinã un mediu propice înteme-
ierii unei familii”, explicã acesta.

ªi pentru cã viaþa la Unirea este
extrem de animatã atât în rândul
tinerilor, cât ºi al varstnicilor, iar
localnicii sunt cunoscuþi ca mari
iubitori ai fotbalului, investiþiile în
spaþii de activitãþi sportive ºi de
agrement sunt esenþiale.

“În anii trecuþi s-a reuºit con-
struirea unui cãmin cultural, dar
ºi o bazã sportivã ºi o clãdire ce
adãposteºte vestiarele jucãtorilor
de la echipa de fotbal localã. Pen-
tru urmãtoarea perioadã dorim sã
construim o salã de sport multi-
funcþionalã în curtea unei ºcoli ,
salã la care sã aibã acces atât ele-
vii, cât ºi orice sãtean ce doreºte
sã facã sport. Pentru acest pro-
iect am finalizat studiul de feza-
bilitate ºi încercãm sã gãsim cea
mai bunã variantã de finanþare”,
spune ªtefan Mitrani.

În Unirea, marea problemã o
reprezintã însã infrastructura.
Administraþia localã încearcã de
mai mulþi ani sã ducã la bun sfâr-
ºit construirea reþelelor de apã ºi
canalizare, dar ºi modernizarea
drumurilor comunale.

“Pe strãzile din comunã este
praf, mult praf, iar aceastã situa-

þie trebuie sã se schimbe în re-
gim de urgenþã. Nu putem sã
avem pretenþia unei aºezãri la
standarde europene fãrã asfalt.
Doar cã lucrãrile pentru utilitãþi
trebuie finalizate primele. Pânã
acum s-a reuºit finalizarea aduc-
þiunii de apã pentru o parte din
comunã, precum ºi realizarea
canalizãrii ºi construirea unei sta-
þii de epurare. Pe zona în care s-
au încheiat lucrãrile de apã-ca-
nal trebuie acum sã demarãm
asfaltarea. Este vorba de 16 km
de drumuri comunale, proiect
pentru care avem finalizat stu-
diul de fezabilitate ºi urmeazã sã
accesãm fonduri. În acelaºi timp
trebuie sã continuãm extinderea
reþelei de apã ºi de canalizare, cât
sã beneficieze de aceste utilitãþi

toatã comuna. Din fericire, pro-
iectele pentru extinderea reþelei
de apã ºi construcþia unei staþii
de tratare au fost deja câºtigate
de o firmã ce urmeazã sã încea-
pã lucrãrile. Cu siguranþã, pe
mandatul meu toate aceste pla-
nuri vor fi puse în aplicare. Sunt
omul vorbelor acoperite de fap-
te”, încheie ªtefan Mitrani, can-
didatul Partidului Social Demo-
crat la funcþia de primar al co-
munei Unirea.

Comandat de PARTIDUL SO-
CIAL DEMOCRAT – Organizatia
Judeteana DOLJ, Executat de ED
PRESS COM S.R.L., portal/ziar
– Cuvantul Libertatii, tiraj 1000
exemplare/zi, CUI Mandatar finan-
ciar coordonator 21200019.

Rep.: Domnule Nicolae
Giugea, astãzi începe un nou
an ºcolar, în condiþii cu totul
deosebite faþã de ce tot ce
ºtiam pânã acum, care urmare
a pandemiei. Ce le transmiteþi
copiilor, pãrinþilor ºi profeso-
rilor?

Nicolae Giugea: Sunt pro-
fesor ºi, pentru mine, momen-
tul începerii ºcolii este unul din-
tre cele mai importante din în-
tregul an. Nimic nu este mai

Învãþãmântul va fi prioritate a mandatului meu de primarÎnvãþãmântul va fi prioritate a mandatului meu de primarÎnvãþãmântul va fi prioritate a mandatului meu de primarÎnvãþãmântul va fi prioritate a mandatului meu de primarÎnvãþãmântul va fi prioritate a mandatului meu de primar
- interviu cu Nicolae Giugea, candidatul PNL la Primãria Craiova -

important pentru o naþiune,
decât modul în care îºi tratea-
zã copiii. ªtiu cã anul acesta
lucrurile sunt total diferite,
pentru cã ºi contextul este to-
tal diferit. Este pentru prima
datã când trecem printr-o ast-
fel de situaþie ºi cred cã mã-
surile care vor fi luate, atât la
nivel central, cât ºi la nivel de
ºcoalã trebuie sã aibã în vede-
re, în primul rând, sãnãtatea
copiilor. ªtiu cã este dificil

pentru toatã lumea,
dar sunt convins cã,
respectând mãsurile
necesare, lucurile
pot fi þinute sub con-
trol .  Vreau sã le
transmit  copii lor
mult succes, iar pã-
rinþilor ºi profesori-
lor sã fie mereu alã-
turi de ei.

Rep.: În ce mod
aþi susþinut învãþã-
mântul  în Parla-
ment?

Nicolae Giugea:
În toatã activitatea
mea publicã ºi, în
special de când sunt
parlamentar,  am
avut ca prioritate în-
vãþãmântul, în gene-
ral ºi cel craiovean
în special. De aceea,

unul dintre obiectivele mele pri-
mordiale a fost reabilitarea
Colegiului Naþional Carol I, una
dintre instituþiile esenþiale ale
învãþãmântului craiovean. În
fiecare an, când se discuta
bugetul de stat, depuneam un
amendament care viza aloca-
rea de fonduri pentru începe-
rea lucrãrilor. De fiecare datã,
majoritatea PSD a respins
acest amendament. Dupã in-
stalarea Guvernului Orban am

reuºit sã introduc reabilitarea
Colegiului Carol I ºi a Operei
Craiova în programul de Gu-
vernare ºi, în acest fel, lucru-
rile au început sã se miºte.
Valoarea întregului proiect este
de 115.528.699 lei, iar durata
de realizare este de 30 de luni,
dintre care 6 vor fi dedicate
proiectãrii. Au fost parcurse
toate etapele necesare ºi lucu-
rile au intrat în linie dreaptã.

Rep.: Ce prevede progra-
mul dvs de guvernare localã la
capitolul Învãþãmânt?

Nicolae Giugea: Sunt foar-
te multe lucruri de fãcut în
ceea ce priveºte învãþãmîntul
în Craiova. Urgent este asigu-
rarea condiþiilor minime în toa-
te ºcolile din oraº. ªi când spun
condiþii minime, mã refer, de
exemplu la apã caldã. Îi aten-
þionãm mereu pe copii cã tre-
buie sã se spele pe mâini, dar
ºcolile nu au apã caldã ºi nici
materiale sanitare.

Dar dincolo de problemele
legate de pandemie, Primãria
trebuie sã asigure condiþiile
unui învãþãmânt de calitate.
Asta înseamnã o bazã materi-
alã corespunzãtoare, dotãri
moderne care sã le ofere pro-
fesorilor posibilitatea sã predea
aºa cum se cuvine în secolul
XXI.

Din pãcate, trebuie sã recu-
noaºtem cã, pânã acum, Primã-
ria s-a mulþumit sã aloce sume
minime, sau uneori nici pe aces-
tea ºi a fost total indiferentã la
nevoile reale ale profesorilor.

 Rep.: Sut câteva situaþii
concrete în Craiova, unde Pri-
mãria ar fi trebuit sã intervinã
ºi nu a fãcut-o. De exemplu,
situaþia de la Liceul Voltaire ºi
Colegiul ªtefan Odobleja. Cum
credeþi cã se poate rezolva
aceastã problemã?

Nicolae Giugea: Foarte
simplu. Existã mai multe locuri
unde Liceul Voltaire poate
funcþiona ºi cel mai bun exem-
plu este clãdirea fostei ªcoli
35. Nu ºtiu de ce Primãria i-a
schimbat destinaþia, fãrã sã
aibã acceptul Ministerului. Au
transformat o ºcoalã în arhivã
ºi apoi s-au trezit cã nu au spa-
þii de învãþãmânt. Asta se în-
tâmplã când la conducerea Pri-
mãriei sunt oameni care nu au
avut niciodatã de-a face cu
ºcoala.

De aceea spun cã pentru
mine, ca primar, învãþãmântul
va reprezenta o prioritate.

Comandat de PNL Dolj, exe-
cutat de S.C. ED PRESS COM
S.R.L., tiraj 1000 exemplare/
zi, cod AEP 21200012.
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Vicepremierul Raluca Tur-
can a vizitat ºantierul drumu-
lui expres Craiova-Piteºti ºi
a participat la întâlniri elec-
torale la Maglavit ºi Calafat
pentru susþinerea candidaþi-
lor PNL, Marius Mureºan ºi,
respectiv,  Dorel Mituleþu.
“Din fericire pentru doljeni,
odatã cu noua guvernare s-a
trecut de la vorbe la fapte. ªi,
dacã pânã acum vedeam spi-
tale regionale pe hârtie, dru-
muri expres desenate, acum
se lucreazã intens. Pe partea
de infrastructurã suntem în
grafic cu lucrãrile, iar Spita-
lul Regional Craiova a deve-
nit o realitate odatã cu sem-
narea contractului. De altfel,
toatã activitatea guvernamen-
talã,  în scurtul mandat pe
care l-am avut pânã acum, s-
a concentrat prioritar pe in-
frastructurã, sãnãtate, educa-
þie ºi investiþii, sprijin pentru
mediul de afaceri. De aseme-
nea, se alocã fonduri pentru

Paginã realizatã de MARGA BULUGEAN
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Vicepremierul Raluca Turcan, alãturi

de ministrul Sãnãtãþii – Nelu Tãtaru,
ªtefan Stoica - preºedintele PNL Dolj,
europarlamentarul Marian Jean Mari-
nescu, Alexandru Gîdãr - candidatul
PNL la funcþia de preºedinte al Consi-
liului Judeþean Dolj, Nicolae Giugea -

candidatul PNL la Primãria Craiova, se-
natorul Mario Ovidiu Oprea, au efec-
tuat, la finele sãptãmânii trecute o vizi-
tã în judeþul Dolj, unde au analizat sta-
diul lucrãrilor la drumul expres, au dis-
cutat despre spitalul regional Craiova,
despre deschiderea anului ºcolar.

exproprierile necesare pentru
a închide cercul de centurã
Craiova - Centura ocolitoare
Craiova Sud. Doljul se poate
schimba cu o administraþie
localã liberalã ºi cu mult di-
namism în atragerea banilor
europeni pentru investiþii!
Avem exemplul administraþii-
lor liberale din alte oraºe ºi
judeþe din România, campioa-
ne la atragerea de fonduri
europene pentru proiecte de-
dicate comunitãþilor. Avem
exemplul Guvernului PNL,
care a reuºit sã atragã de 2
ori mai multe fonduri euro-
pene în 10 luni decât Guver-
nul PSD într-un an, a inves-
tit o sumã record – peste 24
de miliarde de lei în doar 8
luni, a gestionat bine o crizã
sanitarã fãrã precedent, a sal-
vat economia ºi a realizat
progrese esenþiale în dome-
niul digitalizãrii serviciilor pu-
blice.”, a spus vicepremierul
Raluca Turcan.

Viitorul spital este unul cu
807 paturi

Ministrul Sãnãtãþii, Nelu Tã-
taru, a precizat cã în viitorul
spital regional va fi relocat ac-
tualul Spital Judeþean de Ur-
genþã Craiova, iar în locul
acestuia ar trebui sã se înfiin-
þeze o unitate a unui spital
municipal. “Aici ne aflãm în
apropierea drumului expres, pe
viitoarea locaþie a Spitalului
Regional de Urgenþã Craiova,
un spital pentru care s-a sem-
nat contractul de finanþare cu
Ministerul Dezvoltãrii pe 30
aprilie. Tot atunci s-a deschis
ºi licitaþia de oferte pentru pro-
iecte, iar pe 22 iulie s-a obþi-
nut acceptul Comisiei Europe-
ne ºi pentru acest spital. Deci
suntem în linie dreaptã, ur-
mând ca din 2021 sã avem toa-

te etapele de parcurs, iar din
2027 sã avem un spital de top
în toatã zona Olteniei care sã
însemne ºi spitalul regional al
zonei Olteniei. Perioada 2021
- 2027 este termenul pentru vi-
itorul Spital Regional de Ur-
genþã Craiova, care va însem-
na o relocare a Spitalului Ju-
deþean de Urgenþã existent as-
tãzi. Viitorul spital este unul cu
807 paturi, actualul este cu
1.500 de paturi. Rãmâne ca în
aceastã perioadã analiza ºi
master planul sã reaºeze pe ve-
chiul aºezãmânt al Spitalului
Judeþean o viitoare unitate, din
discuþiile avute ºi aici vor in-
terveni ºi autoritãþile locale, a
unui spital municipal”, a adã-
ugat Tãtaru.

Calafatul, punct de legãtura
foarte important pentru

dezvoltarea infrastructurii
Alexandru Gîdãr, candida-

tul PNL la funcþia de preºe-
dinte al Consiliului Judeþean
Dolj, a afirmat cã obiectivul
sãu de preºedinte este de a
face din Dolj o zonã dezvol-
tatã, un pol de atracþie, în care
oamenii sã vinã, nu din care
sã plece.

“Este nevoie de o altã abor-
dare a administraþiei judeþene,
pentru a le crea condiþii tine-
rilor sã rãmânã ºi sã se dez-
volte în zonele în care au cres-
cut. Tinerii care au plecat pe
capete, au plecat pentru cã

aici aproape cã nu au avut
niciun fel de oportunitate, de
ºansã sã se realizeze în viaþã.
Lucrur i le  acestea  t rebuie
schimbate radical în Dolj,

pentru cã sãrãcia nu poate fi
combãtutã cu minciunã, aºa
cum a fãcut PSD. Existã 80
de miliarde de euro atrase de
PNL de la UE, iar Doljul poa-
te atrage cât mai mult din
aceºti bani numai cu o admi-
nistraþie PNL, care are proiec-
te de dezvoltare ºi expertizã
în implementarea acestora.
Dacã în alte judeþe din þarã am
reuºit, avem încredere cã se
poate ºi în Dolj, Calafatul este
un punct de legãtura foarte
important pentru dezvoltarea
infrastructurii pentru Corido-
rul transfrontalier CTF 2 (Co-
ridorul Tracia), care conec-
teazã coridorul de conectivi-
tate 5 Danubius în nord (Dr.
Tr. Severin/Craiova), cu Bul-
garia prin PTF Calafat în sud.
Lungimea coridorului este de
aproximativ 151 km. De ase-
menea, sunt prevãzute electri-
ficarea liniei de cale feratã
Craiova - Calafat ºi extinde-
rea infrastructurii portului
Calafat (km 795) ºi sistema-
tizarea dispozitivului feroviar
al portului. La dezvoltarea in-
frastructurii mari, se adaugã
proiectele de dezvoltare loca-
lã, pe care le voi susþine, în
calitate de preºedinte al Con-
siliului Judeþean Dolj. Calafa-
tul poate deveni un pol de dez-
voltare important din judeþ!”,
a spus profesorul Alexandru
Gîdãr.
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Cu o experienþã de patru man-
date de consilier, Radu Dacian,
candidatul PSD pentru primãria
Maglavit, este, fãrã doar ºi poate,
cea mai bunã alegere pentru ca
localitatea de pe malul Dunãrii sã
rãmânã pe drumul cãtre dezvol-
tare. „Toatã lume ºtie cã, mai ales
când vine vorba despre adminis-
traþie, pentru a reuºi ai nevoie de
continuitate. Sunt proiecte care se
pot implementa rapid, în câteva
luni, dar proiectele importante în
viaþa unei localitãþi depãºesc de-
seori un mandat. Iar în ultimii
patru ani, administraþia PSD a
început foarte multe proiecte la
nivelul comunei care trebuie duse
la bun sfârºit. De departe, cel mai
important dintre ele este cel care
priveºte extindere reþelelor de apã
ºi canalizare în comunã, o inves-
tiþie de peste 13 milioane de euro.
ªtiu cã foarte mulþi oameni din
Hunia sunt supãraþi pe faptul cã
nu au încã apã ºi canalizare, dar

aici vorbim despre o situaþie apar-
te. Localitatea era prinsã în mas-
terplanul de apã ºi canal al jude-
þului, astfel cã lucrurile nu au de-
pins de administraþia localã. Vor-
bim despre un proiect major, cu
finanþare europeanã, a cãrui im-
plementare depindea de aprobã-
rile Uniunii Europene. Totuºi, aºa
cum se ºtie, recent a fost sem-
nat contractul pentru începerea
lucrãrilor, iar eu sunt convins cã,
de anul viitor, locuitorii din Hu-
nia vor benefica ºi ei de apã ºi
canalizare.

Apoi, se lucreazã deja la do-
cumentaþia pentru modernizarea
infrastructurii locale - drumuri
intercomunale ºi trotuare, inves-
tiþii extrem de necesare ºi care
vor începe imediat ce vor fi fi-
nalizate reþelele de apã ºi canali-

Omul potrivit pentru Maglavit

Radu Dacian, candidat PSD: Maglavitul are nevoie
sã continue schimbarea în bine a comunei!

Una dintre cele mai celebre comune ale Olteniei, Maglavi-
tul a trecut, în ultimii ani, graþie unei administraþii PSD
extrem de implicate, printr-un amplu proces de transformare.
Cu sprijinul proiectelor cu finanþare europeanã, dar ºi cu
bani de la bugetul local, actuala administraþie a reuºit sã
aducã localitatea mai aproape de Europa. „S-au fãcut paºi
foarte importanþi în direcþia corectã, dar este vital sã pãstrãm
acest drum. Maglavitul are nevoie de schimbarea în bine a
localitãþii“, spune Radu Dacian, candidatul PSD pentru
funcþia de primar.

zare“, spune Radu Dacian.
Nãscut ºi crescut în Magla-

vit, candidatul social-democrat
are ºi avantajul cã, pe lângã ex-
perienþa din administraþie, în-
þelege foarte bine importanþa
creãri condiþiilor pentru ca me-
diul privat sã se poatã dezvol-
ta. „Pentru mulþi oameni din ad-
ministraþie ºi din politicã, me-
diul privat este o necunoscutã.
Eu consider cã experienþa mea
din mediul privat reprezintã un
avantaj. Tocmai din acest mo-
tiv, una dintre prioritãþile man-
datului meu va fi sprijinirea ini-
þiativelor private. Avem nevoie
sã atragem investitori, sã aju-
tãm pe cât posibil oamenii de
afaceri sã genereze locuri de
muncã. Doar aºa putem, cu
adevãtrat, sã ajutãm comunita-
tea. Iar Maglavitul este o loca-
litate cu un potenþial uriaº care
trebuie exploatat“, susþine can-
didatul PSD.

Pe lista proiectelor candidatului
Radu Dacian se mai regãsesc:

- modernizarea infrastructu-
rii locale prin asfaltarea drumuri
ºi amenajare trotuarelor

- amenajarea unui birou per-
manent pentru servicii publice
(taxe, impozite, plãþi, drepturi
bãneºti cãtre asistaþi sociali, alo-
caþii) în satul Hunia

- proiect pentru panouri fo-
tovoltaice care sã preia consu-
mul iluminatului public ºi tutu-
ror instituþiilor din comunã, pre-
cum ºi extinderea reþelei de ilu-
minat public cãtre Mãnãstirea
Maglavit

- proiect de integrare a rro-
milor în comunitatea localã prin
cursuri plãtite din fonduri euro-
pene pentru diverse meserii, pre-

cum prelucrãtori prin aºchiere
(tâmplari), sudori, fierar-beto-
niºti, zidari, etc.

- implicarea în întreþinerea ºi
reablitarea lãcaºurilor de cult din
Maglavit ºi Hunia

- proiect pentru declararea ca
zonã turisticã a comunei, având
ca obiectiv turistic central Mã-
nãstirea Maglavit

- susþinerea tinerilor în iniþie-
rea unor proiecte, prin înfiinþa-
rea unei funcþii de Coordonator
Proiecte Europene la nivelul
Consilului local. Scopul acestei
iniþiative este de a atrage fon-
duri nerambursabile ºi, implicit,
crearea locurilor de muncã

- promovarea schimburilor
de experienþã în domeniul edu-
caþiei, economic ºi cultural-
sportiv cu localitãþi din Bulga-
ria, dar ºi cu alte þãri din Uniu-
nea Europeanã

- implementarea, cu ajutorul
fondurilor europene, la nivel de
comunã, a programului „after-
school“

- amenajarea unui parc de re-
creere pentru copii

- accesarea de fonduri euro-
pene pentru reamenajarea tutu-
ror fântâniþelor ºi a pârâielor de
pe raza localitãþii

- susþinerea transporturilor
cãtre licee

- înfiinþarea unui serviciu pu-
blic pentru curãþenia comunei ºi
pentru colectarea gunoaielor din
zonele mãrginaºe ale Maglavitu-
lui ºi Huniei, precum ºi identifi-
carea unor soluþii pentru înfiin-
þarea unei staþii de sortare a gu-
noiului care sã ajute la elimina-
rea deºeurilor din acele zone.

Cu riscul de a fi uºor subiec-
tiv, candidatul PSD spune cã: „in-
clusiv adversarii noºtri politici
trebuie sã recunoascã faptul cã,
în ultimii patru ani, localitatea
noastrã a evoluat vizibil. Aº vrea
sã amintesc doar despre imple-

mentarea sistemului de manage-
ment integrat al deºeurilor, o in-
vestiþie extrem de necesarã, ori
despre construire ºi amenajarea
centrului de recreere, o investi-
þie cu fonduri europene în valoare
de peste 300.000 de lei. Aº pu-
tea adãuga aici investiþiile la ºco-
lile ºi grãdiniþa din Maglavit, in-
vestiþiile în bazele sportive ori
sistemul de supraveghere publi-
cã, proiecte în valoare totalã de
peste 500.000 de lei. Sau aº pu-
tea sã amintesc despre moderni-
zarea sistemului de iluminat pu-
blic, o investiþie de 400.000 lei,

dar oamenii din localitate le ºtiu
deja. Sunt investiþii care le-au
îmbunãtãþit nivelul de trai ºi
care ne-au adus un pas mai
aproape de þelul de a trãi într-o
cumunã modernã ºi europea-
nã“, a adãugat Radu Dacian.

Comandat de PARTIDUL
SOCIAL DEMOCRAT – Orga-
nizatia Judeteana DOLJ, Execu-
tat de ED PRESS COM S.R.L.,
portal/ziar – Cuvantul Libertatii,
tiraj 1000 exemplare/zi, CUI
Mandatar financiar coordonator
21200019.
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Craiova nu poate spera la
modernizare ºi dezvoltare
dacã nu va pune miza pe edu-
caþie. Cum? Reinventând
funcþionalitatea întregului
sãu sistem. De la învãþãmân-
tul preuniversitar la cel post-
universitar.

De 30 ani la Craiova nu s-
au construit o ºcoalã sau o
grãdiniþã nouã. Peste 50%
dintre ºcolile Craiovei nu au
sãli  pentru sport ºi activitãþi
fizice.Majoritatea ºcolilor nu
au dotãrile necesare, unele
nici mãcar bãnci decente în
clase.Multe, nici autorizaþii la
incendii...

Absolvenþii Universitãþii
din Craiova îngroaºã rându-
rile celor care pãrãsesc ora-
ºul an dupã an.

Municipalitatea nu a gãsit
de cuviinþã în atâþia ani sã in-
stituie un sistem coerent de
burse municipale prin care sã
încurajeze meritocraþia, per-
formanþa ºcolarã, pe toate
etajele ei. Avem câteva zeci
de elevi de elitã dar meritul e
mai degrabã al lor personal,
al profesorilor ºi pãrinþilor, nu
al unei comunitãþi în stare sã
motiveze pe cât mai mulþi sã
ajungã elite.

Împreunã
putem schimba

aceastã
realitate!

Voi lansa un program de in-
vestiþii în ºcoli ºi grãdiniþe
moderne în fiecare cartier al
Craiovei. Toate dotate cu sãli
de sport ºi aparatura didacti-
cã necesarã. Voi pleda pen-
tru suplimentarea finanþãrii de
bazã de la bugetul local pen-
tru modernizarea tuturor ºco-
lilor, cãminelor, internatelor,
laboratoarelor, inclusiv a ce-
lor din cartierele mãrginaºe
ale Craiovei. Sã-i vãd pe con-
silierii locali care se vor opu-
ne acestui proiect!

Este strigãtor la  cer ca la
aceastã orã, cu 4 zile inainte
de deschiderea ºcolii, în atât
de multe ºcoli ºi grãdiniþe din
oraº sã fie o degringoladã -
generalizatã.

Sãli de clasã neamenajate

PMP CRAIOVA: UNDE SUNT: UNDE SUNT: UNDE SUNT: UNDE SUNT: UNDE SUNTEÞI DOAMNÃ ªI DOMNULEÞI DOAMNÃ ªI DOMNULEÞI DOAMNÃ ªI DOMNULEÞI DOAMNÃ ªI DOMNULEÞI DOAMNÃ ªI DOMNULE PRIMAR PSD?!?E PRIMAR PSD?!?E PRIMAR PSD?!?E PRIMAR PSD?!?E PRIMAR PSD?!?
Aniºoara Stãnculescu (PMP): ”Cer Primãriei Craiova sã-ºi asume

public eºecul începutului de an ºcolar ºi sã prezinte scuze profesori-
lor, pãrinþilor ºi elevilor”

(sunt  ºcoli in Craiova care as-
teaptã banii pentru bãnci de 
multã vreme) terenuri de sport
în paraginã, toalete nerepara-
te, lipsã autorizaþii de securi-
tate la incendii, lipsã mãºti de
protecþie, lipsã dezinfectante.

Profesorii ºi învãþãtorii sunt
puºi într-o situaþie jenantã faþã
de pãrinþi ºi elevi de cãtre un-
 sistem care pare legat de...
minte ºi de picioare.

”Avem informaþii certe cã li
se cer bani pãrinþilor pentru dez-
infectante ºi alte consumabile!!!!
Sunt instituþii scolare în care di-
rectorii spun personalului cã au
adus ei dezinfectant din banii lor

ºi trebuie sã-l drãmuiascã bine
ca sã fie aºa ...”de decor” dacã
vine vreun control!!! Este inac-
ceptabil.Cineva trebuie sã rãs-
pundã pentru acest haos”- afir-
mã Aniºoara Stãnculescu, lider
al PMP Craiova

Din Valea Roºie pîna în Cra-
ioviþa ºi Calea Bucureºti, din
Brestei pânã în Centru sunt ºcoli
si grãdiniþe total nepregãtite pen-

tru a-ºi primi elevii, în condiþii
de normalitate, darãmite de
pandemie .Ce pãzeºte Primãria -
Craiova, ISJ-ul  si DSP-ul?!?

Unde sunteþi doamnã ºi dom-
nule Primar PSD?!?

Comandat de PMP Dolj, exe-
cutat de S.C. ED PRESS COM
S.R.L., tiraj 1000 exemplare/zi,
cod AEP 21200020.

Investiþii inteligente în educaþieInvestiþii inteligente în educaþieInvestiþii inteligente în educaþieInvestiþii inteligente în educaþieInvestiþii inteligente în educaþie
= V= V= V= V= Viitor pentru Craiova!iitor pentru Craiova!iitor pentru Craiova!iitor pentru Craiova!iitor pentru Craiova!

Dar dincolo de clãdiri tre-
buie sã stea o viziune.

Corelarea învãþãmântului
preuniversitar cu învãþãmân-
tul superior ºi piaþa localã a
muncii este obligatorie. Acest
lucru nu se întâmplã acum.

Învãþãmântul local trebuie
sã producã resurse umane
pentru oraº nu pentru marile
centre urbane din þarã sau din
strãinãtate. De aceea inves-
tiþiile susþinute pe care le voi
propune  în educaþia preuni-
versitarã vor crea premise
pentru formarea unor gene-
raþii dinamice, creative, pro-
motoare de viitor.

Sunt preocupatã de dezvol-
tarea învãþãmântului dual la

Craiova. Avem nevoie de ºcoli
vocaþionale, de ºcoli profesi-
onale. Nu mai gãsim mese-
riaºi pe piaþã ºi nu facem de-
cât sã ne plângem!

 Vreau sã avem o hartã a
atelierelor/locurilor de pregã-
tire practicã pe tot teritoriul
oraºului. Finanþarea proiecte-
lor de practicã ºcolarã se poa-
te face facilitând o relaþie mai
strânsã între ºcoalã ºi medii-
le productive locale.

Aºa vom face
paºi importanþi

înainte.
În colaborare cu Inspecto-

ratul ªcolar Judeþean, cu Uni-

versitatea din Craiova dar ºi
cu companii din oraº voi in-
stitui, ca primar, Bursa Mu-
nicipalã de Merit pentru toþi
elevii ºi studenþii care se vor
califica pentru standardul
unei asemenea burse.

Suntem aici la Craiova în-
tre primele judeþe ale þãrii,  la
obezitate, inclusiv la cea in-
fantilã. Voi susþine eligiblilta-
tea cheltuieilor bugetare pen-
tru promovarea miºcãrii fizi-
ce, sportului ºi consumului ali-
mentar sãnãtos în toate insti-
tuþiile publice din Craiova. Voi
gãsi soluþii pentru accesul,
gratuit  ºi în siguranþã, al tu-
turor elevilor la baza sporti-
vã a ºcolilor (terenuri ºi sãli,

inclusiv curtea ºcolii) dupã
cursuri sau în  vacanþe. E vi-
tal pentru generaþiile de copii
ºi adolescenþi din oraº.

 Voi respecta, în spiritul ºi
litera lor, toate prevederile din
Legea educaþiei care intrã în
aria mea de responsabilitate.

Sunt Aniºoara Stãnculescu
ºi  voi fi primarul full time al
Craiovei.

Doar cu votul vostru! Po-
ziþia 2 pe buletinul de vot!
#PMP

Comandat de PMP Dolj,
executat de S.C. ED PRESS
COM S.R.L.,  t i raj  1000
exemplare/zi ,  cod AEP
21200020.
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Anunþul tãu!
Cabinetul Individual de Insolvenþã Dur-

lã Sorin Daniel în calitate de lichidator al SC
Ogaret Tour SRL, vinde la licitaþie, urmãtoa-
rele bunuri: - mobilier de birou; - clãdire moa-
rã- fãrã teren ( pentru materiale). Licitaþiile va
avea loc în fiecare zi de vineri, în perioada
18.09 –27.11.2020, la orele 11.30, la Casa Ti-
neretului din Craiova, Calea Severinului nr.1,
sub condiþia înscrierii la licitaþie cu 24 de ore
înainte. Informaþii suplimentare la tel.
0740912640.

Cabinetul Individual de Insolvenþã Dur-
lã Sorin Daniel, în calitate de lichidator al SC
Rainpex SRL, vinde la licitaþie urmãtoarele
bunuri: - grapã cu discuri Quivogne, model
APLXD, 28 discuri, fabricatã în 2011. - com-
binã Massey –Fergusson 520, motor defect,
pentru dezmembrare. Licitaþiile vor avea loc
în fiecare zi de vineri, în perioada 18.09-
27.11.2020, orele 11.00, la Casa Tineretului
din Craiova, Calea Severinului nr. 1, cu con-
diþia înscrierii la licitaþie cu 24 de ore înainte.
Informaþii suplimentare la tel. 0740912640.

S.C  Compania de Construcþii  S.R.L.- în
faliment, vinde la licitaþie, prin lichidator judiciar
– C.I.I. Durlã Sorin Daniel, bunuri de natura
mijloacelor fixe ºi obiectelor de inventor. Licita-
þiile vor avea loc în fiecare zi de vineri, în pe-
rioada 18.09. – 27.11.2020, orele 12.00, la Casa
Tineretului din Craiova, str. Calea Severinului,
nr. 1, sub condiþia înscrierii la licitaþie cu 24 de
ore înainte. Informaþii privind bunurile ºi orga-
nizarea licitaþiilor la tel. 0740912640.

PRIMÃRIA Comunei Amãrãºtii de Sus
scoate la vânzare, prin licitaþie, tocãrie cu
geam termopan, uºi termopan, þiglã metali-
cã, rezultate în urma modernizãrii Grãdiniþei
ºi ªcolii Gimnaziale Amãrãºtii de Sus. Infor-
maþii suplimentare la: 0251.375.311.

SNTFC „CFR Cãlãtori” SA -Sucursala
Regionalã de Transport Feroviar de Cãlãtori
Revizia Vagoane Craiova, titular al proiectului
Execuþie lucrãri „Halã revizii/reparaþii material
rulant T4 ºi T5”, anunþã publicul interesat asu-
pra luãrii deciziei etapei de încadrare de cãtre
APM Dolj în cadrul procedurii de evaluare a
impactului asupra mediului, pentru proiectul
Execuþie lucrãri „Halã revizii/reparaþii material
rulant T4 ºi T5”, propus a fi amplasat în Revi-
zia Vagoane Craiova, Bd.Decebal, nr. 5. Pro-
iectul deciziei de încadrare ºi motivele care o
fundamenteazã pot fi consultate la urmãtoa-
rea adresã de internet http://apmdj.anpm.ro.
Publicul interesat poate înainta comentarii/
observaþii la proiectul deciziei de încadrare în
termen de 10 zile de la data publicãrii anunþu-
lui pe pagina de internet a Agenþiei pentru
Protecþia Mediului Dolj.

 În urma propunerilor
înaintate de cãtre Con-
siliile de Administraþie
ale unitãþilor de învãþã-
mânt preuniversitar din
Dolj, Consiliul Judeþean
pentru Situaþii de Urgen-
þã Dolj a emis Hotãrârea
nr.18/10.09.2020 pri-
vind scenariul de func-
þionare pentru fiecare
unitate de învãþãmânt,
valabil pentru începutul
de  an ºcolar  2020 –
2021. Astfel, în VERDE
(participare zilnicã –
faþã în faþã a uturor ºco-
larilor, cu respectarea
normelor) sunt incluse
152 de unitãþi de învã-
þãmânt .  În  GALBEN
(prin participarea, prin
rotaþie a elevilor, la cur-
suri face to face), sunt
55 de unitãþi ºcolare cu
personalitate juridicã. În

OFERTE SERVICIU
SC Netrom Software
SRL angajeazã Progra-
matori cu experienþã în AI
ºi ML. CV-urile se depun
pe adresa de email: job-
s@netrom.ro.
SC AlpAccess SRL an-
gajeazã schelari cu ex-
perienþã (Craiova). Aºep-
tãm CV-ul dumneavoas-
trã la adresa de e-mail
recrutari@alpacces-
s.com. Relaþii la telefon:
0731/317.992, 0371/
190.439.

PRESTÃRI SERVICII
Echipã cu experienþã,
montãm þiglã metalicã tip
Lindab, jgheaburi, burla-
ne + dulgherie, placãri
polistiren, vopsim tablã,
acoperiºuri ºi mici repara-
þii. Telefon: 0754/686.698
sau  0731/342.215.

De astãzi, începe un nou an ºcolarDe astãzi, începe un nou an ºcolarDe astãzi, începe un nou an ºcolarDe astãzi, începe un nou an ºcolarDe astãzi, începe un nou an ºcolar,,,,,
într-un mod atipicîntr-un mod atipicîntr-un mod atipicîntr-un mod atipicîntr-un mod atipic

Astãzi, începe un nou an ºcolar, atipic, þinând
cont de pandemia de COVID – 19. Judeþul
Dolj se prezintã, la acest debut de an de învã-
þãmânt preuniversitar cu un tablou aflat unde-
va la mijloc, fãcând referinþã la nivel naþional:
sunt 152 de unitãþi de învãþãmânt cuprinse în
scenariul VERDE, 55 în Scenariul GALBEN ºi
zece în scenariul ROªU. Practic, pe 14 septem-
brie 2020, sunt înscriºi aproximativ 90.000 de
copii, în unitãþile de învãþãmânt preuniversitar,
incluzând ºi forma preºcolarã. Este vorba
despre 217 unitãþi de învãþãmânt cu personali-
tate juridicã, dar, prin structurile pendente de
acestea, numãrul depãºeºte 500.

ROªU (par tc iparea
preºcolarilor ºi elevilor
la activitãþi/lecþii online)
sunt zece ºcoli. „Consi-
liul de Administraþie, de
la nivelul fiecãrei unitãþi
de învãþãmânt, a adop-
tat propunerile în func-
þie de naliza situaþiei epi-
demiologice efectuatã la
nivel naþional, prin Di-
recþia de Sãnãtate Publi-
cã din fiecare judeþ”, a
precizat prof.  Monica
Leontina Sunã, inspec-
tor – general al Inspec-
toratului ªcolar Jude-
þean Dolj.

Declaraþii de la
managerii ºcolilor
aflate în regimul

GALBEN
Am vorbit cu mana-

gerii unor ºcoli din Cra-
iova, care sunt cuprin-

se în scenariul GAL-
BEN, ºi redãm din pre-
cizãrile lor:  „Vom mer-
ge pe scenariul GAL-
BEN, acela hibrid. Ast-
fel , jumãtate din clasã
va veni la ºcoalã, alta va
sta acasã, dar prin rota-
þie, lecþiile fãcându-se
online. Excepþie fac cla-
sele pregãtitoare, care
vor veni zilnic. Vorbind
de acestea, avem la dis-
poziþie un spaþiu acordat
de Primãria Craiova,
care se aflã în renova-
re, pe str. „Mirceºti”, în
foste ateliere ºcoalã ” –
prof.  Genoveva Ioana,
manager al ªcolii Gim-
naziale „Mircea Eliade”
din Craiova; „Cu excep-
þia claselor pregãtitoare
ºi a celor de a VIII-a,
ceilalþi elevi vor veni prin
rotaþie – o sãptãmânã o
grupã, cealaltã sãptãmâ-
nã altã grupã. Aºteptãm
renovarea sãlilor desti-
nate claselor pregãtitoa-
re, puse la dispoziþie de
Primãria Craiova, la fos-

ta ªcoalã nr.35” – prof.
Cerasela Cremene, di-
rector al ªcolii Gimna-
ziale „Gheorghe Þiþeica”
din Craiova; „Suntem pe
GALBEN, avem clase
numeroase. Clasele pre-
gãtitoare, cele de înce-
put ºi de sfârºit de ciclu
vin la ºcoalã zilnic. Pen-
tru celelalte, am adoptat
programul astfel încât
sã  se  poatã  lucra  în
schimburi, cu o perioa-
dã de pauzã în timpul
amiezii” – prof.  Car-
men Lucia ªtefãnescu
– director al Colegiului
Naþ ional  „Fraþ i i  Bu-
zeºti”; „Suntem ºi noi
tot pe GALBEN: clasele
pregãtitoare ºi cele de
început de cicluri sunt
zilnic la cursuri, pentru
celelalte ne-am adaptat
programul, apelând in-
clusiv la cursuri online,
prin rotaþie” – prof. Li-
viu Cotfasã, director al
Colegiului Naþional „Ele-
na Cuza”.

CRISTI PÃTRU
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Antrenorul Universitãþii Craio-
va, Cristiano Bergodi, a declarat
cã echipa nu are stabilit un obiec-
tiv clar pentru acest sezon, deoa-
rece lotul nu este complet, italia-
nul aºteptând ºi alte achiziþii pânã
la finalizarea perioadei de merca-
to. „Nu pot sã vorbesc de un ob-
iectiv în acest moment, pentru cã
în acest moment nu avem dubluri
pe posturi, putem vorbi peste câ-
teva sãptãmâni, când va fi situa-
þia mai clarã. Am luat numai câþi-
va jucãtori ºi mai avem nevoie de
alþii. Vom vedea ce obiectiv vom
stabili atunci când lotul va fi com-
plet” a spus Bergodi.

Italianul a prefaþat meciul pe
care Universitatea Craiova îl va
disputa în deplasare cu Viitorul,
specificând cã alb-albaºtrii vor
juca ºi cu gândul la finanþatorul
Mihai Rotaru, care a trecut

Ovidiu, stadion: „Academia Gheorghe Hagi”, ora 21
Viitorul: Cojocaru – Dussaut, Mladen, Ghiþã, Boboc – Artean,

A. Ciobanu – Chiþu, Iancu, Mãþan - Luckassen. Antrenor: Ruben
Barrera. Rezerve: Cãbuz – Bodiºteanu, Georgescu, Martinez, Victor
Fernandez, C. Matei, Casap, L. Munteanu, G. Ganea.

Universitatea Craiova: Pigliacelli – Vlãdoiu, Bãlaºa, M. Con-
stantin, Bancu – Bic, Nistor, Cicâldãu – Baiaram, Mihãilã, Kol-
jic. Antrenor: Cristiano Bergodi. Rezerve: L. Popescu – Vãtã-
jelu, Acka, Papp, Ivanov, Mateiu, V. Constantin, Bãrbuþ, Ivan.

Viitorul – Universitatea Craiova

printr-o perioadã foarte dificilã,
fiind infectat cu coronavirus. „E
un meci foarte important, difi-
cil, ca toate din campionatul ro-
mânesc. Venim dupã o pauzã, ne-
am pregãtit ºi vrem sã câºtigãm
cele 3 puncte, care ar fi foarte
importante pentru noi.
Ne dorim sã câºtigãm
acest meci ºi pentru dom-
nul Rotaru, care trece
printr-un moment greu,
dar ºi pentru ceilalþi oa-
meni din conducerea clu-
bului care au fost infec-
taþi cu coronavirus”. Lui
Bergodi i se pare ciudat
sã vadã Viitorul fãrã Gicã
Hagi pe bancã: „Viitorul
nu parcurge o perioadã
foarte bunã, au schimbat
antrenorul, nu mai este
Gicã Hagi, dar au jucãtori

foarte buni. E puþin ciudat sã nu-
l vãd pe bancã pe Gicã, era de
atâþia ani, oricum el controleazã
tot, ceea ce a fãcut el acolo este
ceva extraordinar, el rãmâne un
punct de reper în România. Jo-
cul cu noul antrenor spaniol este
puþin diferit, din ce am vãzut în
primele douã etape”.

Tehnicianul italian a menþionat
cã pauza competiþionalã a fost una
prielnicã, atât pentru cã pregãti-
rea de varã a fost scurtã, dar ºi
pentru recuperarea unor jucãtori
accidentaþi. Paul Papp a revenit
la antrenamente, însã Tudorie este
în continuare accidentat.

„Am lucrat în aceastã pauzã
atât tehnico-tactic, dar ºi mental
cu puþinii jucãtori rãmaºi, fiind-
cã mulþi au fost la echipele naþi-

onale. Din cauzã cã a fost o pa-
uzã scurtã între sezoane au apã-
rut unele accidentãri, la fiecare
echipã se întâmplã acest lucru.
Nu e uºor, mai ales pentru jucã-
tori care au jucat puþin în ultima
vreme, precum Papp ºi Tudorie.
Papp a revenit la antrenamente,
Tudorie va reveni peste douã
sãptãmâni. Cred cã ne-a prins
bine tuturor echipelor aceastã
pauzã, s-au putut regla anumite
lucruri, þinând cont cã pauza de
varã a fost scurtã. Am vorbit cu
jucãtorii care au venit de la lot,
ei au venit cu poftã de joc ºi de a
se antrena bine. Nicuºor Bancu
a fost prea mult criticat în aceastã
perioadã, deºi el ºi-a fãcut dato-
ria, a jucat douã meciuri în câte-
va zile la naþionalã” a declarat

Cristiano Bergodi.

Vlãdoiu: „Putem sã-i
împãcãm pe fani legând

victorii”
Deºi Universitatea Cra-

iova a început campiona-
tul cu douã victorii, supor-
terilor olteni nu le-a trecut
supãrarea pricinuitã de eli-
minarea din Europa Lea-
gue, în faþa modestei Lo-
komotiv Tbilisi. Jucãtorii
lui Cristiano Bergodi cred,
totuºi, cã dacã vor lega mai

multe victorii consecutive în
campionat, vor fi iertaþi de fani.
ªtefan Vlãdoiu, considerã duelul
de azi unul dificil, deoarece gaz-
dele îºi pot reveni oricând dupã
începutul de sezon poticnit. „Ne
aºteaptã un meci foarte greu,
chiar dacã Viitorul au avut un în-
ceput de campionat mai greu, acu-
mulând decât 1 punct, ei pot sã-
ºi revinã în orice moment ºi sã
facã un meci foarte bun contra
noastrã. Nu ºtiu dacã ne încurcã
jocul lor, noi trebuie sã ne facem
jocul nostru, aºa cum am evoluat
cu Astra în prima reprizã ºi cum
am fãcut-o în majoritatea parti-
delor de anul trecut. Legând vic-
torii putem sã-i împãcãm pe su-
porteri dupã supãrarea pricinuitã
de eliminarea din Europa League”
a spus jucãtorul de 22 de ani. ªte-
fan Vlãdoiu s-a accidentat în pri-
ma etapã, cu Sepsi, ºi a lipsit în
urmãtoarele douã meciuri, dar a
fost recuperat în pauza competi-
þionalã ºi sperã sã se impunã atât
la echipa de club, cât ºi la naþio-
nala de tineret. „Mã simt bine
acum, de o sãptãmânã mi-am re-
venit ºi am fãcut antrenamente cu
echipa. Dacã voi juca foarte bine
meci de meci sper sã-mi câºtig
locul de titular la Universitatea ºi
sã revin ºi la naþionala de tineret”
a declarat Vlãdoiu.
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